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از سوی وزیر ورزش و جوانان انجام شد
ابلاغ پیام تبریک رهبر معظم انقلاب 

به تیم ملی فوتسال بانوان
وزیر ورزش و جوانان پیام تبریک رهبر معظم 
انقلاب را برای موفقیت بانوان فوتسالیست ابلاغ 
کرد. محمود گودرزی، وزیر ورزش و جوانان در 
مراسم تجلیل از ملی پوشان فوتسال بانوان ایران 
اظهار کرد: من مایلم در اینجا پیام تبریک رهبر 
معظم انقلاب را به مناسبت این قهرمانی به شما 
اعلام کن��م. او ادامه داد: مقام معظم رهبری از 
این قهرمانی اظهار خرسندی کردند و من هم 
از جانب ایشان این پیام تبریک را به شما ابلاغ 

می کنم.

کاسیاس، رکورددار تعداد بازی 
در اروپا

دروازه بان باشگاه پورتوی پرتغال موفق شد 
بیش��ترین تعداد بازی در لیگ قهرمانان اروپا 
را ب��ه نام خود ثبت کند. به نقل از س��اکرنت، 
تیم های پورتو و چلسی در چارچوب هفته دوم 
رقابت های لیگ قهرمانان اروپا سه شنبه شب در 
ورزشگاه دراگائو به مصاف هم رفتند که پورتو 
موفق ش��د با نتیجه 2 بر یک مقابل چلسی به 
برتری برس��د. در این دیدار جز پیروزی پورتو 
مقابل چلسی، اتفاق مهم دیگری نیز رخ داد که 
رکوردشکنی ایکر کاسیاس، دروازه بان اسپانیایی 
پورتو بود. »سنت ایکر« اکنون با 152 بازی در 
لیگ قهرمانان اروپا موفق شد بیشترین تعداد 
بازی در معتبرترین رقابت باشگاهی دنیا را به 
نام خودش ثبت کند.  کاس��یاس 34 ساله که 
تابس��تان جاری رئال مادرید را به مقصد پورتو 
ترک کرد، نخستین بازی خود در این رقابت ها 
را در 18 سالگی و در تاریخ 15 سپتامبر 1999 
در تس��اوی 3 بر 3 رئال مادرید مقابل المپیاکو 

انجام داد. 

گلدن بولت؛ پیرمردی که رکورد 
دوی 100متر را شکست

جدیدترین نام وارد شده به کتاب رکوردهای 
گینس، احتمالا خیلی زود الهام بخش آدم های 
زی��ادی در سراس��ر ک��ره زمین خواهد ش��د. 
هیدچیکی میازاکی، مرد 105 ساله ژاپنی اخیرا 
موفق ش��ده رکورد دوی 100متر را در جهان 
بشکند و رکورد تازه ای را به نام خودش به ثبت 
برس��اند. او 100 متر را نه زیر 10 ثانیه که در 
42/22 ثانیه طی ک��رده و رکوردی را در گروه 
سنی 100 سال به بالا به ثبت رسانده است. او 
بعد از این مسابقه خاص، شادی اش را با حرکات 
همیشگی یوسن بولت جشن گرفته تا به لقب 
»گولدن بولت« برسد. لقبی که البته کنایه ای به 
سن و سال او نیز دارد. پیرمرد ژاپنی که به گفته 
خ��ودش در همه س��ال های زندگی هیچوقت 
بیماری خاصی نداش��ته، »مدی��کال مارول« 
ژاپنی ها که علاوه بر افراد مس��ن، احتمالا باید 
حتی الگوی جوان ترها هم باشد، در پایان این 
رکوردشکنی حرف های جالبی برای گفتن در 
مقابل دوربین ها داشت: »در طول مسیر گریه ام 
گرفته بود. چون خیلی آرام می رفتم. نمی دانم، 

شاید کم کم دارم پیر می شوم!«

 واکنش مدیربرنامه های کاسرس 
به مجازاتش

مدیربرنامه های مدافع تیم فوتبال یوونتوس 
به مجازات ش��دن وی از س��وی این باشگاه به 
خاطر حادثه رانندگی اخیرش ابراز تعجب کرد. 
دانیل فونسکا، مدیر برنامه های مارتین کاسرس 
گفت مدافع اروگوئه ای بانوی پیر از مجازاتش از 
سوی مسؤولان باشگاه به خاطر سانحه رانندگی 
اخیرش غافلگیر شده است. روز گذشته رسانه های 
ایتالیایی اعلام کردند کاسرس به خاطر رانندگی 
با سرعت غیرمجاز و داشتن حالت غیرعادی پس 
از مصرف مشروبات الکلی، توسط پلیس جریمه 
و گواهینامه او باطل شده است.  مدیربرنامه های 
کاسرس با تأکید بر اینکه این بازیکن اروگوئه ای 
مش��روبات الکلی مصرف نکرده است، به شبکه 
اسکای اس��پورت ایتالیا گفت: مارتین مشروبات 
الکلی مص��رف نکرده بود و هر کس��ی که او را 
می شناسد می داند اهل چنین چیزهایی نیست. 
البته من می دانم او اشتباه کرده است و به جای 
رانندگی با خودروی شخصی خود بهتر بود که 
یک تاکسی می گرفت.  فونسکا در پاسخ به این 
سوال که آیا کاسرس بابت اشتباهش عذرخواهی 
خواهد کرد، اظهار داشت: بدون شک او از کاری 
که انجام داده، ناراحت اس��ت. ما مشتی احمق 
نیس��تیم اما این ماجرا هم بهتر است همین جا 
خاتمه پیدا کند. مشخصاً او از تصمیم مسؤولان 
باشگاه برای محروم کردن وی غافلگیر شده است 
اما آنها هم برای تصمیمی که گرفته اند دلایلی 
دارند. مارتین کارمند باشگاه محسوب می شود 
و کارفرمایان او تشخیص داده اند که موقتاً باید 
از جمع بازیکنان تیم کنار گذاش��ته شود. مدیر 
برنامه های کاسرس افزود: مارتین اشتباهش را 
جبران می کند و هرگز آن را تکرار نخواهد کرد. 
او همچنان و مثل سال های قبل عاشق پیراهن 

یوونتوس است.   

به بهانه شکست آرسنال
پروژه شکست خورده ونگر

 دیگر شکس��ت برای آرسنال طبیعی شده 
اس��ت و این تیم در هر دیدار احتمال دارد که 
بازی را واگذار کند. به نظر می رس��د مش��کل 
توپچی ه��ا بازیکن نیس��ت بلکه تفک��ر فنی و 
تاکتیکی است. ونگر باید ثابت کند آرسنال را 
دوس��ت دارد و به هواداران این تیم علاقه دارد. 
او برای اثبات این عشق یک راه حل بیشتر پیش 
رو ندارد و آن اینکه از توپچی ها جدا شود. او باید 
این فرصت را به هواداران آرس��نال بدهد تا بار 

دیگر رویای قهرمانی را در سر بپرورانند. 
به گزارش شفقنا، آرس��نال بدترین شروع 
خ��ود را در تاریخ لیگ قهرمانان اروپا داش��ته 
اس��ت. این تیم در دیدار نخس��ت خ��ود برابر 
دیناموزاگرب کرواس��ی تن به شکس��ت داد تا 
یکی از عجیب ترین نتیجه های هفته نخس��ت 
رقم بخ��ورد. توپچی های لن��دن در هفته دوم 
در ورزش��گاه خانگی خود از المپیاکوس یونان 
پذیرایی کردند. ش��اگردان آرسن ونگر باید در 
این دیدار به پیروزی می رسیدند تا در گروهی 
که بایرن مونیخ آماده در آن قرار داشت شانسی 
برای صعود داش��ته باش��ند اما در میان بهت 
حاضران در ورزش��گاه امارات تیم محبوب آنها 
ب��ا نتیجه 3 بر 2 بازی را واگذار کرد تا بار دیگر 
بر همه ثابت ش��ود که دیگر دوران آرسن ونگر 
در لندن به سر آمده است و این مربی فرانسوی 
بهتر است تا ش��رایط برای او وخیم تر نشده و 
ان��دک محبوبیتی برایش باقی مانده اس��ت از 
آرس��نال جدا شود. حتما برای اینکه دلمان به 
حال آرسنال بسوزد لازم نیست طرفدار این تیم 
باشیم. چه بسا برای همه ثابت شده باشد تیمی 
که زمانی شکست دادنش آرزوی هر تیمی بود 
الان به حال و روزی افتاده اس��ت که هر تیمی 
می تواند برابر آن به پیروزی برسد. اصلا صعود 
کردن یا صعود نکردن آرسنال از مرحله گروهی 
لیگ قهرمان��ان اروپا در فصل ج��اری مطرح 
نیس��ت. هر ه��وادار و دوس��تدار فوتبال وقتی 
می بیند آرس��نال بدترین شروع خود در تاریخ 
لیگ قهرمانان اروپا را داش��ته اس��ت و برابر 2 
تیمی که از ضعیف ترین تیم های مرحله گروهی 
هستند تن به شکست می دهد احساس نگرانی 

و چه بسا تعجب می کند. 
توپچی ه��ا فصل قبل هم با شکس��ت برابر 
موناکو از دور رقابت ها کنار رفتند و این نش��ان 
می ده��د در ش��رایط خوبی به س��ر نمی برند. 
آرسنال در یک دهه اخیر ستاره های زیادی را 
به دیگر تیم ها داده است؛ از تیری آنری گرفته 
تا رابین فان پرس��ی، سمیر نصری و چندین و 
چند س��تاره بزرگ دیگر. از طرف دیگر سران 
باشگاه آرسنال به جذب بازیکنان جوان و بی نام 
و نشان لیگ فرانسه اکتفا می کردند و این باعث 
می شد هواداران آرسنال هم از تیم محبوب خود 
انتظار قهرمانی نداش��ته باشند اما در یکی- دو 
سال اخیر شرایط کمی فرق کرده است. سران 
باشگاه آرسنال و آرسن ونگر در یکی- دو سال 
اخیر پیام ه��ای تهدیدآمیز ه��واداران خود را 
شنیدند. ونگر پس از مدت ها خطر منفور شدن 
را احساس کرد. او چاره ای نداشت تا چند ستاره 

بزرگ را به تیم خود اضافه کند. 
آرس��نال در س��ال 2004 و حت��ی قبل از 
آن تیمی دس��ت نیافتنی در لیگ جزیره بود و 
توانست بدون شکس��ت جام قهرمانی را بالای 
س��ر برد اما الان به شرکت تجاری می ماند که 
تنها به کسب سود بیشتر فکر می کند. توپچی ها 
زمان��ی بهترین بازیکن��ان لیگ جزی��ره را در 
اختیار داشتند اما الان به سوپرمارکتی تبدیل 
ش��ده اند که تنها به فکر تامین کالاهای مورد 
نیاز دیگر تیم های بزرگ هستند. آیا ونگر فکر 
می کند با این شرایط تیمش می تواند شانسی 
برای کس��ب عن��وان قهرمان��ی در رقابت های 
لیگ برتر انگلیس داش��ته باش��د؟ ونگر حتی 
به احتمال آس��یب دیدگی بازیکنانش توجهی 
نمی کند و این در حالی اس��ت که تیم او یکی 
از بدشانس ترین تیم های لیگ جزیره و فوتبال 
اروپاس��ت و همواره بازیکنان زیادی از این تیم 
آسیب می بینند. ونگر در فصل جاری بازیکنانی 
مانند جک ویلشر، کوش��یلنی و دنی ولبک را 
به خاطر آس��یب دیدگی از دست داده است اما 
جایگزین این بازیکنان چه کسانی هستند؟ چرا 
ونگر در فصل جابه جایی تابستانی تلاش نکرد تا 
جایگزینانی برای این ستاره های خود پیدا کند، 
این درحالی اس��ت که به خوبی می داند لیگ 
جزیره فش��رده ترین لیگ فوتبالی در اروپاست 
و امکان آس��یب دیدگی بازیکنان در آن بسیار 
زیاد است؟ به احتمال زیاد ونگر جوابی برای این 
پرسش ها ندارد.  آرسنال تیمی است که فوتبال 
زیبا و تماشاگرپسند را در دستور کار خود قرار 
می دهد و تنها آرس��ن ونگر در این سبک بازی 

تبحر ندارد. 
با توج��ه به آنک��ه یورگن کل��وپ و کارلو 
آنچلوتی الان بدون تیم هس��تند ه��ر کدام از 
آنها می تواند با توجه به تجربه و لیاقتی که دارد 
گزینه مناسبی برای نیمکت آرسنال باشد بویژه 
یورگن کلوپ که تفکرات او بس��یار نزدیک به 
آرسن ونگر اس��ت و می تواند روزهای خوبی را 

برای توپچی ها رقم بزند. 

گزارش اخبار

گروه ورزش�ی: این روزها باش��گاه استقلال 
حال وهوای آرام��ی ندارد. بهرام افش��ارزاده 
معتقد است باشگاه استقلال و شرکت توسعه 
صنایع نوین به اختلاف خورده اند و احتمال 
قطع  همکاری شان وجود دارد اما واقعا دلیل 
این اخت��لاف در همکاری چیس��ت؟ بهرام 
افش��ارزاده صبح دیروز در تمرین اس��تقلال 
حاضر ش��د و به بازیکنان و اعضای کادرفنی 
این تیم اعلام کرد بزودی اسپانسر جدیدی 
برای باشگاه استقلال معرفی می شود. به  این  
ترتیب به نظر می رسد »شاهرخ سبک دست« 
که اسپانسر باشگاه استقلال بود، قراردادش 
با این باش��گاه فس��خ خواهد ش��د. اما دلیل 
فسخ قرارداد میان باشگاه استقلال و شاهرخ 
سبک دست چیس��ت؟ براساس برخی اخبار 
رس��یده اختلاف اصلی باش��گاه استقلال و 
سبک دس��ت بر س��ر مطالبات قرارداد هایی 
اس��ت که در 2 ماه عدم حضور سبک دست 
در اس��تقلال منعقد شده است. سبک دست 
مدعی است از آنجایی که نقشی در انعقاد این 
قرارداد ها نداشته و اصولا در جریان مطالبات 

و مبالغ این قرارداد ها نبوده است هیچ گونه تعهدی 
برای پرداخت هزینه های مالی این قرارداد ها ندارد. 
این 2 ماه در اواخر لیگ گذش��ته و یک ماه بعد از 
پایان لیگ قبلی است. مسؤولان باشگاه استقلال از 
سبک دست به دلیل برگشت خوردن چک بسیاری 
از بازیکن��ان و عدم پرداخت بموقع مطالبات مالی 
از س��وی اسپانسر باشگاه بش��دت دلخور هستند. 
در حالی که پرس��پولیس پس از مدت ها اسپانسر 
خود را پیدا کرد، باش��گاه استقلال با اسپانسر خود 
دچار مش��کل شده است. ش��اهرخ سبک دست در 
گفت وگویی که در تاریخ اول شهریور با تسنیم انجام 
داده بود، گفته بود: »تعهدات به بازیکنان و پرسنل 
باش��گاه از قبل صورت گرفته ب��ود، در صورتی که 
کمیته اقتصادی باشگاه یک ماه است فعالیت خود 
را آغاز کرده است. با این شرایط طبیعی است برخی 
اختلافات به وجود بیاید. نحوه هزینه ها براس��اس 
نظر مدیرعامل، هیأت مدیره و توافقاتی که معاونان 
باش��گاه با بازیکنان کرده بودند، صورت گرفته و ما 
دخالتی در تقسیم پول نداریم. بحث دیگر این است 
که ما براساس تعهداتی که داده شده است در حال 
دادن برنامه مالی هس��تیم«. این صحبت ها به این 
خاطر مطرح شد که سبک دست به صورت علنی به 
مسؤولان استقلال گفت تعهدات در زمانی بوده که 
اسپانسر قراردادی با استقلال نداشت و تعهدی در 
این زمینه ندارد. این مساله به اختلاف بین مسؤولان 
استقلال و اسپانس��ر تبدیل شد تا جایی که بهرام 
افش��ارزاده، سرپرست باشگاه در گفت وگویی که با 
بازیکنان در تمرین انجام داد، به آنها گفت قرار است 
اسپانسر تغییر کند. افشارزاده به این دلیل در تمرین 
آبی پوش��ان حاضر ش��د که قرار بود پ��س از پایان 
تمرین برخی بازیکنان ب��ه صورت اعتراض آمیز به 

باشگاه استقلال بروند. شاهرخ سبک دست اسپانسر 
باشگاه استقلال نیز در گفت وگو با تسنیم در رابطه 
با اینکه به نظر می رس��د بین او و باشگاه استقلال 
اختلافات��ی پیش آمده اس��ت، گفت: من محتوای 
صحبت هایی مطرح شده را نمی دانم و باید بررسی 
کنم منظورشان چه بوده است. شاید منظور باشگاه 
تغییر اسپانس��رهای دیگر باشگاه باشد. با توجه به 
این شرایط، اختلاف بین اسپانسر و باشگاه استقلال 
بیشتر شده و احتمال دارد در روزهای آینده باشگاه 
استقلال همانند پرس��پولیس از اسپانسر دیگری 
ب��ه عنوان حامی مالی اس��تفاده کند. این احتمال 
هم وج��ود دارد که افش��ارزاده به دلی��ل اعتراض 
مکرر بازیکنان و مربیان استقلال به عدم پرداخت 
مطالبات��ش از روزهای قبل با اسپانس��رهای دیگر 
وارد مذاکره ش��ده باشد و باید دید کدام شرکت به 
عنوان اسپانسر جدید معرفی می شود. هر چه هست 
اینکه امروز جای پرسپولیس و استقلال عوض شده، 
پرسپولیس اسپانسرش را پیدا کرده و استقلال دچار 
مشکل شده اس��ت؛ ظاهرا این 2 باشگاه همزمان 

نمی توانند شرایط خوبی داشته باشند.
آخری�ن خبرها از 40 ه�زار دلاری که فوتبال  ■

ایران را به هم ریخت
ریوالدو بازیکن برزیلی استقلال پیش از ترک ایران، 
به فدراسیون فوتبال رفت و درباره پرونده جنجالی 
 توضیحاتی داد. باشگاه استقلال 80 هزار دلار بابت 
30 درصد از قرارداد ریوالدو به این بازیکن پرداخت 
کرد اما خیلی زود مش��خص شد تنها 40 هزار دلار 
از ای��ن پول به ریوالدو و مدیر برنامه های برزیلی اش 
رسیده است. حراس��ت وزارت ورزش برای پیگیری 
این مس��اله وارد قضیه ش��د و در نهای��ت کار را به 
حراس��ت فدراس��یون فوتبال س��پرد تا طرفین را 

جداگان��ه دعوت کند و از آنه��ا توضیح بخواهد. روز 
سه ش��نبه ریوالدو به همراه یک مترجم از س��فارت 
برزیل راهی حراس��ت فدراسیون شدند و رودرروی 
علیپور )دبیر سابق ستاد منشور اخلاقی(، حمیسی 
رئیس حراس��ت فدراسیون و بزرگی معاون حقوقی 
باشگاه استقلال نشس��تند و توضیحاتی ارائه دادند. 
پیش از ش��روع جلسه، حس��نی خو رئیس حراست 
وزارت ورزش و بهرام افشارزاده مدیرعامل استقلال 
در تماس با حمیسی رئیس حراست فدراسیون اصرار 
داشتند این موضوع را تا آخر پیگیری کنند تا تکلیف 
پول گمشده مشخص ش��ود. ریوالدو در این جلسه 
توضیحات زیادی دارد و در بخشی از آن با ناراحتی 
شدید گفت: »من از خیر پول گذشتم و قراردادم را 
فس��خ کردم. ولی با خاطره بسیار بدی فوتبال ایران 
را ترک می کنم«. البته او نمی تواند ادعایی داش��ته 
باشد که با خاطره ای بد ایران را ترک می کند، چراکه 
بابت 3 بازی چند دقیقه ای برای استقلال، 30 هزار 
دلار پول دریافت کرد و تازه برخلاف قوانین حرفه ای 
فوتبال دنیا و به میل شخصی اش، قراردادش را فسخ 
کرد و رفت. برای همه عجیب بود که او به چه شکل 
قرارداد بس��ته که اینقدر راحت توانسته فسخش را 
بگی��رد. ریوالدو در ادامه گف��ت: »برای من دیگری 
فرقی ندارد ش��ما پیگیر پول خواهید بود«. در این 
جلس��ه، طرف مقابل به ریوالدو گفتند قصدش��ان 
پیگیری شدید موضوع است تا اگر اتفاق غیرعادی 
افتاده آن را ریشه کن کنند. ریوالدو هم در ادامه کتبا 
نوش��ت 30 هزار دلار خودش گرفته و 10 هزار دلار 
هم مدیر برنامه های برزیلی اش. مس��ؤولان تا حدود 
زیادی مطمئن شدند ریوالدو این پول را نگرفته است 
با این همه قرار شد صحبت های افراد دیگری هم که 
درگیر پرونده بوده اند، شنیده شود. مسؤولان حراست 

فدراسیون فوتبال قصد دارند تمام افرادی که 
در مس��یر جذب این بازیکن نقش داشته اند 

دعوت کنند و توضیحات آنها را بشنوند.
سکوت برادرزاده مظلومی شکست ■

از س��وی دیگر مدیربرنامه ه��ای ایرانی 
هافبک برزیلی استقلال گفت: اگر کسی در 
فوتبال هر س��ند، فایل صوتی و تصویری از 
بنده دارد ک��ه من در این انتقال حتی یک 
ریال دریافت کرده ام، خوشحال می شوم آن 
را ارائه دهد. امیر مظلومی  درباره شائبه های 
موجود در پرونده جنجال��ی ریوالدو اظهار 
داشت: متاس��فانه این روزها هر رسانه ای را 
که مشاهده می کنیم صحبت از ریوالدوست. 
این در حالی است که  این مساله آنقدر هم 
پیچیده و بزرگ نیست. وی ادامه داد: اسناد 
پول گمش��ده ریوالدو موجود است که این 
مبلغ به حساب مدیر برنامه خارجی اش واریز 
شده است و اثر انگشت آن شخص هم وجود 
دارد و اگ��ر الان هم من صحبتی نمی کنم 
بیشتر به خاطر ش��خص پرویز مظلومی و 
آرامش استقلال اس��ت. این تیم اکنون در 
صدر جدول اس��ت و نمی خواهم با این مسائل تیم 
را با حاش��یه روبه رو کنم. اگر مشکلی یا ابهامی در 
این مس��اله وجود داش��ت قطعا ریوالدو به همین 
راحتی با باش��گاه استقلال فس��خ نمی کرد یا خود 
باش��گاه استقلال اجازه جدایی این بازیکن را صادر 
نمی کرد. مظلومی همچنین در واکنش به اظهارنظر 
برخی مسؤولان که اعلام کرده اند او 40 هزار دلار را 
دریافت کرده، تصریح کرد: اگر کسی در فوتبال هر 
سند، فایل صوتی و تصویری از بنده دارد که من در 
این انتقال حتی یک ریال دریافت کرده ام، خوشحال 
می ش��وم آن را ارائه دهد. در غیر اینصورت بنده از 
افرادی که به من تهمت می زنند، شکایت می کنم 
و افراد باید تبعات حرف های خود را بپذیرند. به هر 
حال وقتی کس��ی تهمت می زند، باید پای حرفش 
بایس��تد و من هم به خاطر آبروی خودم این کار را 
می کنم. وی در ادامه خاطرنشان کرد: تا به حال 15 
میلی��ون تومان نیز از جیبم برای این بازیکن خرج 
کردم. به هر حال اقامت یک بازیکن خارجی هزینه 
دارد و من نیز مجبور شدم چنین پولی را پرداخت 
کنم. اسناد پرداخت این 15 میلیون نیز در باشگاه 
استقلال موجود است و به تایید بخش مالی باشگاه 
هم رسیده است. مدیربرنامه های ایرانی ریوالدو در 
پایان گفت: شخصا پیگیر ماجرای این پول گم شده 
هستم و تا آخر پیگیر می مانم تا مشخص شود چه 
کس��ی در این میان تخلف کرده است.  البته باید 
بگویم ریوالدو و مدیربرنامه برزیلی اش رسیدی مبنی 
بر اینکه 80 هزار دلار را گرفته اند، امضا کرده اند. فکر 
می کن��م این 2 نفر با هم تبانی کرده اند تا 40 هزار 
دلار را گ��ردن من بیندازند. م��ن هم به دنبال 15 
میلیونی که هزینه کردم، هستم، ضمن اینکه باید 

کمیسیون خودم را نیز بگیرم.

از یک سو مشکلات مالی و از سوی دیگر معمای پول گمشده ریوالدو

استقلال در محاق

کیوسک

مارکا
در جست وجوی یک گل

ال اسپورت
شورشیان

سان اسپورت
وحشت در لیگ قهرمانان

آ.اس
مردان سیاه پوش

مرتضی رضایی: پیشکسوتان ورزش چوخه استان 
خراسان می گویند پافش��اری می کنند تا لرستان 
میزبان مس��ابقات جهانی کوراش نباشد چون این 
رشته متعلق به آنهاست. تقریبا 10 روز پیش بود که 
انتشار یک خبر مردم اهالی خراسان را بشدت نگران 
کرد. ماجرا از آن جایی شروع شد که خبر رسید با 
تصمیم مسؤولان فدراسیون جهانی کوراش، ایران 
برای نخستین بار آبان ماه میزبان مسابقات جهانی 
این رش��ته ورزشی در اس��تان لرستان خواهد بود. 
انتشار این خبر کافی بود تا خراسانی ها بشدت مقابل 
این اتفاق موضع بگیرند و هر کاری که از دستشان 
بر می آید انجام بدهند تا میزبان این رقابت ها استان 
خراسان باشد نه استان لرستان. البته آنها یک نفر 
را در این بین مقصر می دانند و انگش��ت اتهام را به 
سمت این فرد نشانه می روند؛ آرش میراسماعیلی. 
علیرضا دلیر که بتازگی رئیس کمیته کوراش استان 
خراسان ش��ده است در این باره می گوید: »به خدا 
نمی دانم چه اتفاقی افتاده اس��ت. خراس��ان مهد 
چوخه است، همه قهرمانان، مربیان و ملی پوشان از 

این استان هستند. ما 3 بار قهرمان جهان شده ایم و 
این همه تماشاگر داریم حالا چطور است که آقای 
میراس��ماعیلی می آید و کاری می کند که لرستان 
میزبان این رقابت ها باشد؟« او این را گفت و ادامه 
داد: »ما اعتراض خودمان را به صورت رسمی اعلام 
کرده ایم. ما اسپانس��ر داریم، اص��لا چوخه برای ما 
اس��ت. هر بار که این رقابت ها در خراس��ان برگزار 
می شود سالن های ما ظرفیت این همه تماشاگر را 
ندارد. 100هزار نفر برای تماش��ای چوخه می آیند. 
فوتبال این همه طرفدار ندارد. البته به شرطی که 
چوخه در خراسان برگزار شود نه استان دیگری. ما 
اجازه ای��ن کار را نمی دهیم و قاطعانه این را اعلام 
می کنیم«. جوخه ریش��ه در استان خراسان دارد و 
یکی از معروف ترین ورزش های محلی این اس��تان  
اس��ت. این ورزش بومی در بسیاری از مراسم های 
محلی بویژه جشن های عروسی هم رایج بوده است. 

از قدیم بومیان اس��تان برای این کش��تی اهمیت 
خاص��ی قائل بودند و تلاش زی��ادی برای  پرورش 
پهلوانان این رش��ته انجام داده اند. شاید به همین 
دلیل هم هس��ت که حالا دلشان نمی آید میزبانی 
 رقابتی به این مهمی را به اس��تان دیگری بدهند. 
علیرضا دهقان، استاد بزرگ جودوی ایران و کسی 
ک��ه از او به عنوان پدر ج��ودو یاد می کنند در این 
باره می گوید: »کوراش، آلیش، کشتی باچوخه و... 
همگی چوخه هستند. من واقعا نمی دانم رشته ای 
را که منتصب به استان خراس��ان است چرا دارند 
با سیاسی بازی به استان دیگری می برند و میزبانی 
رقابت��ی به این مهمی را به لرس��تان می دهند؟ ما 
کاش��تیم، دیگران دارند برداشت می کنند. یک ماه 
پی��ش ما از این ماجرا با خبر ش��دیم ام��ا قرار بود 
مس��ؤولان اس��تان رایزنی کنند تا مشکل را حل 
کنند. دوس��تان یک پایش��ان را در کفش کرده اند 

که لرس��تان میزب��ان ای��ن رقابت ها باش��د. آقای 
میراسماعیلی از ارتباط هایشان استفاده کرده و این 
کار را انجام داده اس��ت«. از او سوال کردیم که چرا 
از یک زاویه دیگر به این موضوع نگاه نمی کنید؛ اگر 
چوخه در اس��تان های دیگر هم برگزار شود باعث 
رشد و پیش��رفت این رشته ورزشی می شود که او 
این واکنش را نش��ان داد:»تمام اعتبار چوخه برای 
استان خراسان اس��ت. اصلا اگر در لرستان برگزار 
شود هیچ کس از خراس��ان این رقابت ها را تماشا 
نمی کند. ش��ک ندارم که تماش��اچیان زیادی هم 
استقبال نخواهند کرد. شاید استان ها دیگر کشتی 
آزاد و فرنگی داش��ته باش��ند اما چوخه فقط برای 
خراس��ان است. فکر می کنم جنگ قدرت را آقایان 
برده اند و قرار است میزبان واقعا لرستان باشد. تیم 
ما مجبور اس��ت در این مس��ابقات شرکت کند اما 
هواداران مان به لرستان نمی روند«. طبق گفته های 
دهق��ان و برخلاف خبر اعلام ش��ده هنوز میزبانی 
لرستانی ها قطعی نشده و قرار است بزودی تصمیم 

نهایی گرفته شود. 

دعوا بر سر پذیرایی از مسابقات جهانی کوراش

میزبانی حق کیست؟


